
Šintavania na návšteve „šintavskej bosorky“ v Bojniciach
 Na tohtoročnom festivale duchov 
a strašidiel v Bojniciach s názvom 
Kruté vtáča bola hlavnou hrdinkou 
„kráľovná čarodejníc“ alebo 
„šintavská bosorka“ Anna Rosina 
Listhiusová, grófka Thurzová,  ktorá 
sa neslávne zapísala do dejín 
Šintavského hradu. Jej životný 
príbeh zaujímavo spracovala Mgr. 
Art. Monika Gerbocová – režisérka 
projektu. Občania Šintavy mali 
možnosť  pozrieť si tento projekt 
vďaka obecnému úradu, ktorý zorganizoval autobusový zájazd do Bojníc. Príbeh 
s  názvom „Kruté vtáča“ si prečítajte na str.
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V Šintave pribudli dve 
nové bytovky

Ubehol presne rok od odovzdania 
staveniska starostom a na jeho mieste 
dnes už stoja dve nové bytovky. Jedna 
v areáli bývalej materskej školy a druhá 
v areáli školy oproti kostolu.
Obec na čele so starostom a obecným 
zastupiteľstvom sa rozhodla podporiť 

výstavbu nájomných bytov a pomôcť 
tým bytovej situácii v obci. 
Dňa 27. júna 2008 bolo slávnostné 
odovzdanie 16 bytov, ktoré obec 
postavila s  nančnou pomocou štátu, 
ale i z úverových zdrojov.  Prvých 
16 nájomníkov obdržalo kľúče od 
novučkých bytov, ktoré si so záujmom 
prezreli i niektorí občania obce v rámci 
Dňa otvorených dverí, ktoré sa 

Vážení občania!
 Máte možnosť prostredníctvom „Schránky S.O.S.“, ktorá sa nachádza 
na budove Obecného úradu poskytnúť informácie o akejkoľvek trestnej činnosti 
zamýšľanej, pripravovanej, páchanej, resp. už spáchanej, ako aj o ich pácha-
teľoch.
 Máte jedinečnú možnosť aj anonymne poskytnúť akékoľvek informácie 
o mieste, čase a páchateľoch trestnej a inej protispoločenskej činnosti, ako aj 
o miestach výskytu vecí pochádzajúcich, resp. súvisiacich s trestnou a inou pro-
tispoločenskou činnosťou.
 Váš problém resp. informácia bude postúpená príslušníkom PZ SR, ktorí 
sa ňou budú zaoberať.

foto: M. Mužlay
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Ďalšie aktuálne oznamy a informácie o dianí v obci môžete získať aj na 
obnovenej a priebežne aktualizovanej internetovej stránke obce: www.sintava.sk  

Milí čitatelia!
 Dovoľte na úvod takéto oslovenie, lebo verím, že náš Šintavský spravodaj 
čítate. Ubehlo zase niekoľko mesiacov a v našej malej obci sa udiali zaujímavé 
udalosti, ktoré sú hodné zverejnenia. Verím, že Vás zaujmú príspevky členov re-
dakčnej rady ale i iných občanov, ktorým touto cestou za ne ďakujem. Zároveň vy-
zývam aj Vás ostatných, aby ste sa podelili o svoje vnímanie života v obci, o radosti 
či starosti, ktoré máte a súvisia s našou obcou. Radi Vaše príspevky uverejníme. 
 Príjemné čítanie !    šéfredaktorka

ŽIVOT V OBCI
uskutočnilo v ten istý deň. Na slávnosť 
boli prizvaní i hostia z Ministerstva 
výstavby a regionálneho rozvoja, 
zo Štátneho fondu rozvoja bývania, 
ale i z Krajského stavebného 
úradu. Okrem týchto pozvaných sa 
slávnostného aktu odovzdávania bytov 
zúčastnili i poslanci OZ a samozrejme 
občania obce. Fotodokumentácia 
z odovzdávania bytov je na www.
sintava.sk. Výstavbu realizovala 
stavebná  rma STEHEL construction 
s.r.o.   starosta obce

Stavanie mája
Hoci je už jún, vráťme sa k šintavskej dlhoročnej tradícii stavania mája. 
Pozitívom tejto tradície je, že hoci regrútov od roku 2006 z dôvodu zrušenia 
povinnej základnej vojenskej služby už nemáme, v našej obci sa uchovala.
Tento rok stavali máj mládenci ročník 1989. Pomáhali a dávali im rady ich 
starší kamaráti – minuloroční regrúti, no v hojnom počte sa akcie zúčastnili 
aj o rok mladší junáci, ktorí sa zase zaúčali. Už od rána usilovne kopali 
jamu pred domom pána Drábika. Večer, pomocou sponzorsky poskytnutého 
žeriavu p.J. Marcinkecha  a zručného žeriavnika pána D. Javora sa podarilo 
vysoký máj postaviť. O zábavu sa postarala dychová hudba Šintavanka.
Je potešiteľné, že tradícia sa dodržala, ale ani tento rok sa akcii nepodarilo zbaviť 
svojho nepríjemného čierneho ducha atmosféry. Naša mládež - naša budúcnosť 
pri tejto akcii holdovala alkoholu, čo bolo na mnohých – i tých neplnoletých – vidieť. 
A  hoci mali pekné dresy, nápis na nich „OPILCI“ tohto ducha len ďalej provokoval.
       Ľudmila Hercegová

foto: Z.Endelová

SLOVO NA ÚVOD

pokračovanie zo str.1
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Príbeh s názvom „Kruté vtáča“
 Bojnický hrad patril  Thurzovcom 
od roku 1527 až do roku 1636. Tu sa 
Alexejovi Thurzovi narodil v roku 1576 
syn Stanislav. Bol to vzdelaný a roz-
hľadený muž. Študoval v nemeckom 
Augsburgu a na chýrnych univerzitách 
v Padove, Benátkach a Ríme. Ovládal 
viacero jazykov - maďarský, nemecký, 
latinský, slovenský a český. Po otcovej 
smrti (1594) prerušil štúdiá a prevzal 
správu  majetkov. Na prelome rokov 
1595-96 sa ujal šintavského panstva. K 
povinnostiam mladého šľachtica patrilo 
správne sa oženiť. Na základe odporú-
čaní svojho strýka uhorského palatína 
Juraja Thurza sa oženil s Annou Rozi-
nou Listhiusovou, ktorá sa narodila v 
r. 1583 barónovi Jánovi Listhiusovi zo 
Sedmohradska a jej matka Anna Nau-
hausová pochádzala z Kopčian na Zá-
horí.
 Hlavným sídlom manželov sa stal 
Šintavský hrad a tu sa im postupne  
narodili synovia Stanislav, Adam, Michal 
a dcéra Eva. Podľa iného zdroja (Tony 
Thorne) mali až sedem detí.Stanislav 
Thurzo zomrel v r. 1625  v Piešťanoch. 
Pochovaný je v Levoči. Ešte v tom 
istom roku sa grófka Thurzová vydala 
za Juraja Pogrányiho, ktorý zomrel v. r. 
1629. 
 Po smrti manžela Stanislava nasle-
dujúcich 12 rokov žila na Šintavskom 
hrade podivným spôsobom, ktorý 
vzbudzoval v celom okolí hrôzu a zde-
senie. Vyznačovala sa krutosťou a v 
záchvatoch sadistickej vášne sa do-
púšťala zločinov na svojom služobníc-
tve a poddaných. Na dvore Šintavské-
ho hradu zhromaždila podivných ľudí, 
ktorých okolie nazývalo čarodejníkmi 

foto: M. Mužlay

a ju „kráľovnou čarodejníc“, alebo „šin-
tavskou bosorkou“. Podobne ako Alžbeta 
Báthoryová zanechala po sebe mnoho 
obetí. Na rozdiel od nej si nevyberala obe-
te podľa pohlavia. Zabíjala nielen mladé 
ženy, ale i deti, mužov a staré ženy. Svoje 
obete vlastnoručne týrala v pivnici hradu, 
kde mala mučiareň. Kým jej obete, ktoré 
zomreli boli obyčajní poddaní, nemalo to 
nijaké následky, no posledná obeť - ze-
mianka Magdaléna Szolosiová, jej slúžka, 
mala šľachtickú krv, preto palatín Mikuláš  
Esterházy 29. júna 1637 nariadil vyšetro-
vanie proti nej. Pri vyšetrovaní výpovedí 
približne 80 svedkov jej boli  dokázané via-

ceré násilnosti a vraždy 12 ľudí. Najvyšší 
dvorský súd ju odsúdil na stratu cti, hlavy 
a majetkov. Poprava sa však neuskutoč-
nila, pretože 27.3.1638 dostala milosť od 
panovníka Ferdinanda III. Ani jedno z jej 
detí nezanechalo potomstvo, nimi vymrel 
Thurzovský rod, ktorý vlastnil šintavské 
panstvo nepretržite od r. 1523. Po Thur-
zovcoch  hrad i panstvo prevzal palatín 
Mikuláš Esterházy, rodák z Galanty.
 Anna Rosina Listhiusová, grófka 
Thurzová, dožila svoj život v izolácii na 
Šintavskom hrade pod kuratelou Mikuláša 
Esterházyho. Zomrela v zabudnutí 
r. 1643.           Zdroj: Tony Thorne, Sereď - dejiny 
mesta        spracovala: Ľ. Hercegová   



4

Šintavský spravodaj JÚL

Súťaž o najkrajší balkón či predzáhradku sa zatiaľ 
v Šintave neujala!

 V predchádzajúcom čísle 
Šintavského spravodaja vyhlásil 
Obecný úrad spolu s výborom ZO SZZ 
v Šintave súťaž o najkrajší balkón, 
okno či predzáhradku. Táto aktivita sa 
v okolitých obciach už niekoľko rokov 
organizuje s obľubou. Preto sme sa 
pokúsili začať s touto akciou aj u nás, 
pričom sme hneď oznámili kritéria súťaže 
s termínom prihlášok do nej 31.3.2008. 
Bohužiaľ, tento termín bol asi prikrátky 
k tomu, aby sa naši spoluobčania s 
rozvahou a elánom pustili do ešte 
krajšieho skrášľovania svojich príbytkov 
a predzáhradok.
 Na verejnom zasadnutí 
obecného zastupiteľstva dňa 21.4.2008 
sa v diskusii o tomto pre obec 
prospešnom projekte hovorilo a bolo 

rozhodnuté, že i za daných okolností 
môžeme pre spopularizovanie tohto 
zámeru urobiť v t. r. niečo. Totižto naši 
občania si aj bez súťaže, pravda, nie 
všetci, udržujú svoje prostredie vo 
veľmi peknom vzhľade, ktorému dá 
práve kvetinová výsadba ten nádherný 
pohľad pestrofarebných darov prírody. 
Preto z príležitosti osláv obce, ktoré sa 
30. augusta  v Šintave organizujú, chcú 
kompetentní vyhlásiť v rámci kultúrneho 
programu predsa len tých najlepších 
v obci.
 Chceme veriť, že práve takéto 
vyhodnotenie zatiaľ neo ciálnej aktivity 
našich spoluobčanov dá podnet 
k aktívnejšiemu vstupu do súťaže 
o najkrajší balkón, okno, predzáhradku. 
   Jozef Holbík

Schôdza , na ktorú sa nezabúda
 Dňa 6. 4. t. r. sa uskutočnila členská schôdza Základnej organizácie 
Slovenského zväzu záhradkárov v Šintave, ktorá bola mimoriadna tým, že 
organizovaní členovia v SZZ si na nej pripomenuli okrúhle – 50. výročie svojho 
založenia. Bolo to v roku 1958, kedy sa zišli na ustanovujúcej členskej schôdzi 
dovtedajší členovia Slovenského ovocinárskeho zväzu v našej obci, aby vstúpili 
do novozaloženého zväzu záhradkárov pri RV SZZ v Bratislave, ktorý začal svoju 
činnosť od r. 1957. Zakladatelia SZZ v Śintave žijú už iba v našich spomienkach. 
Patrili medzi nich najmä títo občania obce: Anton Tamaškovič, Viliam Schmidt, 
Ondrej Vicen, Vojtech Taufer, František Doboš, Michal Molnár, Anton Javor 
a Koloman Holička. S úctou sme si na nich spomenuli aj na členskej schôdzi ZO 
SZZ. Samotná schôdza, ktorá bola v budove Farského centra, sa niesla vo veľmi 
priateľskej, slávnostnej atmosfére. Nechýbal na nej kultúrny program, pripravený 
učiteľkou p.  Mgr. Vojtechovou. Okrem toho výbor ZO SZZ pripravil pre účastníkov 

Deň matiek
V našej obci sme si sviatok pripomenuli 8. mája, keď žiaci a deti tunajšej školy 
za pomoci pani učiteliek pripravili pre mamičky pekný kultúrny program, ktorý 

kvietkom obohatil starosta obce.  
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Z HISTÓRIE
Šintavský kroj

Kroj je tradíciou každej obce. Je tradičný 
svojím zdobením, výšivkou a spôsobom, 
ako je vyšívaný. Hlavné rozdelenie 
krojov ja na mužský, ženský, sviatočný 
a pracovný. 
Ženský kroj: Šintavský ženský kroj nám 
pripomína viac mestské oblečenie ako 
dedinské. Veď Šintava bola povýšená 
kráľom Žigmundom na slobodné 
kráľovské mesto(1423).Používala sa 
jednofarebná látka, zvyčajne modrej, 
zelenej, šedej alebo hnedej farby. Blúzka 
bola šitá s jemnými skladmi na prsiach 
a uzatvárala sa gombičkami, sukne boli 
rovnakej farby ako blúzky, ich dĺžka bola 
až 20 cm nad členky.  Na sukniach sa 
nosila fertuška, ktorá bola z hodvábnej 
látky, tej istej farby ako celý kroj. Na 

hlavách sa nosili šatky, ktoré mali takú 
istú farbu, ako bol kroj, boli napríklad 
hnedé alebo zelené a na kraji šatky bol 
tej istej farby hodvábnou niťou vyšívaný 
pásik. V zime nosili ženy vlniak, ktorý mali 
buď menší na prechodné obdobie jari 
a jesene, alebo uzlíčkový hrubý zimný, 
zvyčajne čiernej farby. Na porovnanie 
ženského šintavského kroju opíšem 
kroj, ktorý sa nosil v obci Jarok, ktorá 
sa nachádza 10 km od Nitry. Najkrajšou 
a najdôležitejšou časťou sviatočného 
odevu boli rukávce, ktoré mali spodný 
okraj bohato vyšívaný. Na rukávce si 
ženy obliekali lajblík, bol šitý z farebného 
brokátu. Vpredu mal bohatú výšivku 
rozkvitnutej červenej ruže. Zatváral 
sa háčikmi, tento rozdiel môžeme 
vidieť pri prirovnaní  kroja z obce Pata 
a teda lajblíka, ktorý využíva farebné 

Šintavan s.r.o. Šintava je výrobca a predajca sudového vína z vlastnej úrody. 

Biele vína:  Rizling Vlašský, Rizling Rýnsky, Rulandské biele, Muller 
 Thurgau, Devín, Sauvignon, Pesecká leánka, Irsay Oliver
Červené vína: Svätovavrinecké, Frankovka modrá, Ruland modrý,
 Domina, Cabernet Sauvignon, Dunaj, Alibernet

V prípade záujmu sa môžete prihlásiť v kancelárii  rmy.
Šintavan s.r.o. tel:031/7894025, 7892822
Nitrianska 509 fax:0317/895371
92551 Šintava e-mail: sintavan@slovanet.sk

schôdze bezplatnú tombolu, v rámci ktorej si odnieslo vecné ceny 35 tých 
šťastnejších zo 70-tich prítomných členov.
  Členskú schôdzu pozdravil v mene obecného úradu starosta obce Václav 
Jurčaga, ktorý veľmi pozitívne vyzdvihol pôsobenie ZO SZZ v obci. Záver schôdze 
patril odbornej časti nášho poslania, keď zástupca spoločnosti Šintavan, s.r.o. 
p. Ing. František Kováčik vyhodnotil prinesené vína od členov ZO SZZ, potom 
nasledovala laická ochutnávka.
  Kde je víno, tam je aj spev, a tak záver nášho jubilejného schôdzovania sa 
niesol v duchu pesničiek, ktoré sa oddávna v Šintave s obľubou spievajú.
     Jozef   H o l b í k ,   predseda ZO SZZ
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ZO ŽIVOTA ŠKOLY

gombičky. Okolo krku sa nosili 
ozdobné perličky spúšťané 
vo viacerých šnúrkach. 
Sukňa bola jedna vrchná 
z farebnej látky, bohato 
nariasená, spodnička 
mala bielu farbu 
na spodnom okraji 
s čipkou. Na sukni 
sa nosila zástera 
čiernej farby, tzv fertuška. 
Bola bohato vyšívaná v dolnej 
časti a po stranách s krajkou. 
Okolo pása bola uviazaná asi 
6 cm široká mašľa, ktorá sa 
uväzovala vpredu. V zime 
nosili ženy krátky súkenný 
kabátec  alebo vlniak. Vydaté 
ženy nosili vyšívaný čepiec 
a slobodné si prizdobili 
vlasy stužkami. Ku kroju sa 
nosili obuté čierne kožené 
čižmy.
Mužský kroj:
Šintavský mužsky kroj do 
19. storočia bol typický 
svojimi širokými konopnými 
nohavicami (gacami), dolu 
vystrapkanými. Do nich  

bola zapásaná konopná košeľa, na 
rukávoch ozdobená bielou krajkou, 

na nej sa nosil čierny lajblík. Na 
nohaviciach muži nosili dlhú 
tmavomodrú zásteru. Na hlave sa 

nosil čierny klobúk so zamatovou 
stuhou prizdobený pierkom. 
Poprípade  hnedej alebo 
zelenej farby. V neskoršom 
období sa nosili nohavice 

tzv. rajtky, tiež briče, ktoré 
boli na lýtkach zúžené na 
nosenie v čižmách. 
Kroje ako oblečenie mali 
veľa podobného, no ich 
zdobenie sa rozlišovalo 
podľa kraja z ktorého 
pochádzali a ešte 

i každá obec mala jemné svoje 
odtiene vo výšivkách, či v iných 
ozdobách. Kroje sú bohatstvom 
našej obce i našej krajiny 
a súčasne i Európskej únie, v ktorej 
si bohatstvo ľudovej tvorivosti veľmi 
vážia.

Kroje, ktoré tu opisujem, si môžete 
pozrieť na stránke našej obce www.

sintava.sk alebo presný link: http://www.
fara.sk/sintava/fotofasianples2008.php
   Jana Javorová

Úspechy žiakov našej školy
V súťaži Mladý záhradkár, ktorá sa uskutočnila 22.5.2008 v Galante, vyhrala 
1. miesto   Patrícia Krivosudská ( 8.roč.) a Natália Javorová ( 6.roč.) obsadila 
2. miesto. Obom dievčatám blahoželáme a držíme palce v septembri, kedy pôjdu 
školu reprezentovať na celoslovenské kolo tejto súťaže do Piešťan. 
1. až 3.5.2008 sa v Banskej Bystrici uskutočnilo celoslovenské kolo súťaže 
LEGO-ROBOCUP. V konkurencii tímov zo Slovenska, Rakúska, Česka, Nemecka 
a Maďarska dosiahlo družstvo žiakov 8. roč. – Martin Javor a Martin Šulák pod 
vedením p. E. Angelmeiera  výrazný úspech- 1. miesto v kategórii Robot záchranár. 
Ak sa chlapcom podarí zohnať sponzorov, budú nás reprezentovať 14. 7. 2008 na 
Majstrovstvách sveta v Číne.          Mgr. K. Tóthová 
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Starosta obce ocenil učiteľky
28. marca si pripomíname Deň učiteľov, 
ktorý sa už desaťročia spája s dňom 
narodenia pedagóga a mysliteľa Jána 
Amosa Komenského. Tradične si 
v tento deň spomína na učiteľov našej 
školy aj pán starosta obce, ktorý si cení 
ich namáhavú a záslužnú prácu.

Tento rok boli na  slávnostnom 
stretnutí učiteľov a starostu udeľované 
čestné uznania a ďakovné listy. Starosta 
obce V. Jurčaga  pri tejto príležitosti 
na návrh riaditeľa školy ocenil:
Čestným uznaním: Mgr. Máriu 
Vojtechovú -za jej dlhoročnú a obetavú 
prácu na tunajšej škole. Na škole pracuje 
už od  roku 1977 a za  mimoriadne 
výsledky dosiahnuté so žiakmi v rôznych 
súťažiach na okresnej, krajskej, ale aj 
celoslovenskej úrovni – hlavne v oblasti 
umeleckého prednesu a športu, ktorými 
robí dobré meno nielen škole, ale aj obci.  
V novembri 2007 odišla do dôchodku 
ale popri ňom ochotne pracuje s deťmi 
s láskou ďalej.
Ďakovným listom ocenil: Mgr. Silviu 
Kriváčkovú za to, že sa významným 
spôsobom pričinila na rozvoji ZŠ s MŠ 
Šintava v rokoch 2005 - 2008  v oblasti 
výchovy a vzdelávania. Pôsobí ako 
redaktorka školského časopisu, píše 

články do regionálnych novín,  čím robí 
dobré meno nielen škole, ale aj obci. 
Je koordinátorkou medzinárodného 
projektu, v ktorom škola spolupracuje 
so školami zo Španielska, Talianska, 
Poľska, Rumunska, Dánska, Fínska 
a Slovenska. Pôsobí v Šintave  ako 
predsedníčka Matice slovenskej. V škole 
je zamestnaneckou dôverníčkou. V tomto 
školskom roku je aj predsedníčkou 
Rady školy. Je kvalitná pedagogička, 
čo ukázala aj počas minuloročnej 
komplexnej inšpekcie, keď dosiahla 
vynikajúce hodnotenia.
Mgr. Martinu Slovákovú -za to, že 
v ZŠ s MŠ Šintava pôsobí od roku 2000. 
Svojou zodpovednou a svedomitou 
prácou sa podieľa na rozvoji ZŠ s MŠ 
Šintava hlavne  v oblasti výchovy 
a vzdelávania. V tomto školskom roku sa 
stala vedúcou metodického združenia 1. 
stupňa, práve jej kvalitnou prácou v tejto 
oblasti výrazne stúpla úroveň tohto 
metodického orgánu.
p. Ľudmilu Drahovskú  za to, že svojou 
zodpovednou a svedomitou prácou sa 
podieľa na rozvoji MŠ Šintava hlavne  
v oblasti výchovy a vzdelávania. Je 
dlhoročnou a medzi deťmi obľúbenou 
pracovníčkou školy. Je bezplatnou 
darkyňou krvi .
 Spracovala Mgr. Zuzana Endelová

Šesť žiakov tunajšej školy sa spolu s dvomi pani učiteľkami, Mgr. 
Tóthovou a Mgr. Slovákovou zúčastnili štvordenného výmenného 
pobytu v Poľsku - v Tworogu. Žiaci bývali v poľských rodinách, zúčastnili 
sa vyučovania na škole. Absolvovali výlety do múzeí, oboznámili sa 
s kultúrou a zaujímavými miestami  v Poľsku. Pobyt sa im veľmi páčil.

V dňoch 25. 5. – 30. 5. 2008 sa žiaci 1. stupňa základnej školy  zúčastnili 
školy v prírode Planinka. Okrem vyučovania mali aj pestrý popoludňajší 
program. Bol splnený ozdravovací účinok ŠvP, keďže  často program prebiehal 
v lesnom prostredí a vyučovanie sa uskutočňovalo aj vo vonkajších priestoroch.
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Bežalo sa  okolo parku pred 
školou.
Víťazi v najstaršej kategórii 
položili pamätný veniec na 
budovu OcÚ. 

Pán starosta V. 
Jurčaga venoval víťazom, 
ale aj všetkým zúčastneným  
sladkú odmenu a vyjadril 
poďakovanie za pripomenutie 
tohto dňa. Tu naozaj platí to 
známe: Nie je dôležité zvíťaziť, 
ale zúčastniť sa.  

     Mgr. Zuzana Endelová

Beh Šintavou
Už tradične sa žiaci ZŠ s MŠ Šintava 

zúčastňujú Behu Šintavou pri príležitosti 
oslobodenia našej obce. Tento rok ho absolvovali 
1. apríla  za pekného počasia.

V školskom rozhlase si žiaci najskôr 
vypočuli historické udalosti týkajúce sa tohto 
dňa: Po Mníchovskej kapitulácii, podpísanej 30. 
septembra 1938 už udalosti na Slovensku naberali 
rýchly spád. Dňa 6. októbra 1938 bola v Žiline 
vyhlásená slovenská autonómia a 2. novembra 
1938 bola podpísaná Viedenská arbitráž, 
v zmysle ktorej muselo Slovensko odstúpiť svoje 
južné územia Maďarsku. Šintava sa dostala do 
pohraničnej zóny. Hranicu s Maďarskom tvorila 
rieka Váh. Začiatkom roka 1944 zažila Šintava 
prvé bombardovanie, v októbri bolo poškodených 
bombardovaním 32 domov a škoda predstavovala 
350 000 korún slovenských.
Medzitým sa front dostal bližšie a bližšie. V marci 
sa už bojovalo pri slovenských hraniciach a stredné 
Slovensko už bolo obsadené. 31. marca 1945 
bola v sovietskych rukách Nitra a Šintava. Celú 
noc z 31. marca na 1. apríla hrmeli delá. Okolo 
3. hodiny ráno začuli občania silnú detonáciu. To 
ustupujúci Nemci vyhodili za sebou važský most. 
Asi o hodinu sovietske vojská obsadili Šintavu. 

Všetci žiaci školy sa zapojili do behu. 

Žiaci zo Šintavy v Prezidentskom paláci v Bratislave
 Dňa 13. 6. 2008 sa niektorí žiaci 6.,7. a 8. ročníka ZŠ s MŠ Šintava zúčastnili 
Dňa otvorených dverí v Prezidentskom paláci v Bratislave.
 Po osobnej kontrole sme sa zaradili do prúdu návštevníkov prezidentovho 
sídla. Prezreli sme si  nádvorie, kde nás vítala Čestná stráž prezidenta SR. Na 15 
minút sa vojakom stráže stal i samotný hokejista Marek Uram. V hlavnej sále nás 
upútala pôvodná bohatá pozlátená štuková výzdoba. Dvere boli v tento deň otvorené 
aj do prijímacieho salóna, v ktorom sa zachovali časti dreveného nábytku. 
 Neobyčajným zážitkom bolo stretnutie s pánom prezidentom Ivanom 
Gašparovičom a jeho manželkou Silviou Gašparovičovou. Pán prezident si dokonca 
vymenil niekoľko slov s niektorými našimi spolužiakmi. 
 Po chvíli sme sa presunuli do Kaplnky sv. Barbory, ktorú zdobia 
pôvodné fresky. Súčasťou podujatia bola aj návšteva záhrady za Prezidentským 

foto: E. Angelmaier
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DARMIX 
 

kvety - živé a umelé, kytice, vence - 
živé a umelé, ikebany, kvetinová 

výzdoba na rôzne príležitosti 
 

Univerzálny tovar zabezpečím podľa dopytu! 
 

V obci Šintava donáška "zdarma" 
 

Nonstop N 0908505521 
 

Darina Schmidtová, Šintava, Nové domy č. 193 

Za prvú čiarku, čo rukou nešikovnou 
napísala som do písanky, 

za milú hrdosť, keď slabikujúc prečítala 
som prvé stránky,

za tichú bolesť, pre bolesť iných do 
knižky spŕchla slza veľká, 

za všetko vďaka pani učiteľka,
Dňa 27. mája 2008 nás vo veku 

nedožitých 80 rokov, navždy 
opustila

p. Šarlota Sabová,
 ktorá dlhé roky pôsobila ako 
učiteľka na tunajšej základnej 

škole. 

Narodení občania:
Samuel Jankulic, č.d. 80
Matúš Tomaník, č.d. 20
Samuel Devát č.d. 343 
Natália Šonová č.d.254

Viktória Živnerová č.d.159
Zomrelí občania:

Milan Volko, 57 rokov 
Karol Dvorský, 77 rokov 

Terézia Fidlerová, 71 rokov 
Ľudmila Urbánková, 61 rokov 

Štefan Packa, 67 rokov 
Gizela Koričanská, 88 rokov 

Ján Karkuš, 81 rokov 
Šarlota Sabová, 79 rokov
Jaroslav Javor, 57 rokov

Katarína Marcinkechová, 81 rokov
Štefan Beno, 73 rokov

Uzatvorili manželstvo:
16.2.2008 - Boris Virág zo Serede 
a Veronika Molnárová zo Šintavy 

19.4.2008 - Ing. Adrián Pohančaník z 
Diakoviec a Zuzana Polačeková zo Šintavy 

26.4.2008 - Peter Vyhlidal zo Serede 
a Alžbeta Fandelová zo Šintavy 

31.5.2008 - Štefan Lahučký z Vinohradov 
nad Váhom a Martina Kudriová zo 

Zvončína 
6.6.2008 - Štefan Macky z Trnovca nad 
Váhom a Lucia Molnárová z Vinohradov 

nad Váhom 
7.6.2008 - Jaroslav Švehla z Bratislavy 

a Katarína Miklošíková zo Šintavy
14.6.2008 - Otto Bubák z Paty a Katarína 

Markusková zo Šintavy

Blahoželanie 
Danke Molnárovej 

k 50. narodeninám všetko 
najlepšie,veľa zdravia, spokojnosti 

v kruhu rodiny želá Júlia 
Lenčayová a Irena Fándliová.

palácom. Slúži verejnosti a je obľúbeným miestom vychádzok obyvateľov nielen 
z Bratislavy. 
 Počas celého dňa sa o zábavu starali folklórne súbory z celého Slovenska, 
mažoretky i vojaci. Pre deti boli pripravené rôzne atrakcie v podobe autogramiády 
známych športovcov i prezidenta SR. 
 Všetci sme sa  výborne  zabavili, mnoho videli a domov sme sa vracali plní 
nových zážitkov.    Pavol Molnár, 7. ročník, ZŠ s MŠ Šintava

SPOLOČENSKÁ RUBRIKA
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Organizácia nadviazala na činnosť Klubu 
dôchodcov, ktorý organizoval dôchodcov 
v našej obci a snažil sa o spríjemnenie 
ich života. Vo svojej činnosti sa 
zameriaval najmä na zabezpečovanie 
jednodňových pobytov v rôznych 
termálnych kúpaliskách. V tom období 
bola pomerne lacná doprava a vstupné 
do areálu kúpeľov bolo pre dôchodcov 
primerané, o čom sa teraz nedá hovoriť. 
V klube bolo organizovaných asi 140 
osôb – dôchodcov. 
 Teraz v základnej organizácii 
Jednoty dôchodcov je 52 členov. 
Organizácia dôchodcov patrí 
k najväčším občianskym združeniam 
v rámci spoločenských organizácií 
a zastupuje všetkých dôchodcov – nielen 
organizovaných. V r. 1999 bol schválený 
základný dokument NPOSĽ – Národný 
program ochrany starších ľudí, ktorý sa 
teraz znovu rozpracováva. V tomto roku 
by mala byť schválená jeho novelizácia, 
ktorú bude schvaľovať ministerstvo 
práce a sociálnych vecí. 
  Ústredie Jednoty dôchodcov sa 
v značnej miere podieľalo na zvyšovaní 
dôchodkov a priznaní dôchodkov 
vdovcom, tiež i na vyplácaní vianočných 
príspevkov dôchodcom. Naďalej 
presadzuje stanovenie najnižšej hranice 
pri nízkych dôchodkoch a zvýšiť ich 
základ.
 Predseda Jednoty dôchodcov 
na Slovensku RNDr. Kamil Vajnorský 
zabezpečil účasť dôchodcov pri riešení 
problémov starších ľudí priamo vo 
vláde, kde sa vytvorila: „Rada vlády pre 

seniorov“, ktorá rieši najmä problémy:
v sociálnej činnosti,− 
v zdravotníckej činnosti – využívanie − 
voľného času seniorov,
zabezpečenie plnohodnotného − 
života seniorov,

V krátkosti som Vás týmto oboznámil 
o činnosti našej stavovskej organizácii. 
 Pri príležitosti Mesiaca 
úcty k starším v októbri 2006 nám 
dôchodcom boli slávnostne odovzdané 
do užívania nové priestory v bývalej 
školskej družine, kde sa pravidelne 
schádzame každý štvrtok o 13,00 h. V 
družnej besede riešime svoje problémy 
a odreagujeme sa od každodenných 
starostí. Musím podotknúť, že nie sme 
žiadnym klebetným združením, ako sa 
o nás vyjadril jeden nemenovaný pán. 
Nech príde medzi nás a presvedčí sa o 
opaku.
 Touto cestou chcem poďakovať 
samospráve obce na čele so starostom, 
že nám umožnili využívať tento stánok 
na naše podujatia. Tiež ďakujem i za 
poskytovanie zájazdov pre dôchodcov. 
V klubových priestoroch sa nás schádza 
asi 20 dôchodcov. Touto cestou Vás 
vyzývam, aby ste sa k nám pripojili 
a rozšírili naše rady.    
 Ing. Jozef Bavúz, predseda ZO JDS

PREDSTAVUJEME ORGANIZÁCIE V OBCI
Základná organizácia jednoty dôchodcov Slovenska 

v Šintave

ZŠ s MŠ Šintava prijme do pracovného 
pomeru od 1.8. 2008 kuchárku 

do výdajne stravy. Kontakt: Mária 
Hrabíková, zástupkyňa riaditeľa pre 

MŠ, tel.č. 031/7892434.
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Základná organizácia Chovateľov poštových holubov (CHPH) 
Šintava vznikla v roku 1979 rozdelením ZO-CHPH Sereď 
a z iniciatívy hlavne chovateľov dnes už nebohého p. 
Floriána Molnára a Rudolfa Miklošíka. Do tejto organizácie 
boli začlenení chovatelia zo Šintavy, Paty a p. Lupták zo 
Seredi.
Začiatky organizácie boli dosť ťažké, ale horlivosťou 
chovateľov boli prekonané. Chovatelia boli veľmi 
iniciatívni, a to nielen na súťažiach, ale zúčastňovali 
sa mnohých brigád či už na JRD, Priemstave a na 
skrášľovaní obce. 
Naša organizácia bola už od svojho vzniku na vysokej 
úrovni, pretože chovatelia sa umiestňovali na popredných 
miestach v pretekoch PH v rámci OZ CHPH Galanta. Veľmi 
úspešní boli aj chovatelia v chove štandardných holubov, ktorí 
na výstavách PH v rámci OZ obsadzovali všetky popredné 
miesta, ktoré im potom vyniesli účasť na celoštátnych 
výstavách a chovateľ Florián Molnár reprezentoval ČSSR 
i na olympiáde PH. Postupom času niektorí chovatelia 
skončili s chovom, niektorí prestali pretekať a bohužiaľ naši 
iniciatívni chovatelia p. Molnár a jeho syn Ľuboš zomreli. 
Preto teraz na ich pamiatku každoročne letíme jeden závod 
nazvaný memoriál Floriána a Ľuboša Molnára.
Momentálne naša činnosť pozostáva z pretekov PH, ktoré začínajú v mesiaci apríl 
nácvikmi a končia v poslednú júlovú nedeľu. Za túto dobu odletia naň chovatelia 
18 pretekov vo vzdialenosti 150 až 1000 km. V mesiaci august začínajú preteky 
mladých holubov, ktoré končia v októbri. V zimných mesiacoch prebiehajú výstavy 
PH, na ktorých sa takisto chovatelia našej ZO zúčastňujú. Momentálne naša ZO 
pozostáva z 18 členov, ktorí tvoria vynikajúci kolektív.  Dušan Lupták

Chovatelia poštových holubov

Na zasadnutí Obecného zastupiteľstva konaného v mesiaci jún 2008 bol 
uznesením č. 12/OZ-2008 schválený Územný plán obce Šintava s účinnosťou 
od 01.7.2008. Tento dôležitý dokument rieši rozvoj a výstavbu našej obce do 
roku 2020 s výhľadom až do roku 2030. Podľa neho bude možné realizovať 
stavby, stavebné úpravy a vzhľad obce. Znamená to, že každá zmena musí byť 
riešená v zmysle tohto schváleného plánu. Či je možné túto zmenu uskutočniť, 
bude posudzovať zodpovedný pracovník stavebného úradu. Upozorňujeme 
preto všetkých občanov obce, že pred úmyslom realizovať niektoré úpravy alebo 
stavby domov je potrebné v prvom rade zistiť, či je v súlade s týmto schváleným 
územným plánom.
Uvedené dokumenty budú uložené na obecnom úrade, ale i na www.sintava.sk
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Slovenský červený kríž- 
miestny spolok v Šintave

Predsedníčkou miestneho spolku je p. 
Helena Straňáková, ktorej som položila 
pár otázok, týkajúcich sa Červeného 
kríža v našej obci.
Kedy bol založený miestny spolok 
v Šintave?
HS: To presne neviem, ja som začala 
darovať krv pred 24 rokmi a predsedníčka 
vtedy bola p. Valéria Klottonová, po nej 
nastúpila p. Irena Maškovičová. 
Z obecnej kroniky poskytla informácie 
p. Hercegová, kronikárka obce:
 Skupina Československého červeného 
kríža - ČSČK bola v našej obci založená 
v roku 1956. Predsedom bol pán Gustáv 
Klotton, nar. 24. 6.1921. Začiatky boli 
ťažké, ale pomocou prednášok MUDr. 
Mancu a funkcionárov OV - ČSČK 
dosiahla skupina v r. 1967 v súťaži 
okresu Galanta ocenenie ako najlepšia 
skupina. Tento rok predseda so svojou 
skupinou získali až 282 občanov na 
odber krvi. Plaketu Jánskeho obdržali: 
Pavel Vidovič, Jozefína Forrová a Gustáv 
Klotton. V r. 1969 mala 316 členov. 
Najstarším členom bol Dominik Hunyadi 
nar. r. 1890- jeden zo zakladateľov 
miestnej skupiny a niekdajší funkcionár 
OV ČSČK. V šk. roku 1957/58 úspešne 
pracoval  na škole zdravotný krúžok 
pod vedením p. učiteľky Š. Sabovej. 
V r. 1958 na okresných pretekoch získal 
1. miesto. V auguste 1969 bol pre darcov 
zorganizovaný zájazd po Slovensku, 
posedenie pre darcov a zábava „Pod 
hruškou“. V decembri v tom istom roku 
sa konala prednáška MUDr. Sedláčka 
a MUDr. Mancu.

Od 1.12. 1969 sa novou predsedníčkou 
MS ČSČK stala Valéria Klottonová. 
V roku 1971 mal spolok 350 členov. 
V tomto roku boli 2x darovať krv  a to 
169 darcov, 10 z nich obdržalo Jánskeho 
plaketu. Bohatá bola aj osvetová 
činnosť. V priebehu roka 1971 bolo 
osem prednášok, dvakrát posedenie 
s darcami krvi, členovia spolku sa 
zúčastňovali brigád pri skrášľovaní 
obce. 
Rok 1981 bol významný pre p. Pavla 
Vidoviča -zlatého darcu, ktorý prevzal 
v Prahe zlatú Jánskeho plaketu- stal sa 
prvým nositeľom zlata zo Šintavy. 17 
darcov získalo striebro a 72  bronz. 
Koľko členov má  v súčasnosti?
HS: Zapísaných je 53 členov. Chcela 
by som vyzvať aj ďalších obyvateľov 
obce, aby sa zapojili do darcovstva 
krvi, pretože sa stáva, že ide darovať 
viac Sereďanov za našu obec s nami 
ako našich Šintavanov. Držiteľom zlatej 
Jánskeho plakety je p. Anton Huňady – 
bývalý Šintavan, žijúci v Seredi, ktorý 
s nami chodieva.
Kto je držiteľom zlatej Jánskeho 
plakety? Ktorí sú najčastejší  darcovia 
krvi?
HS: Zlaté plakety dostávajú muži za 
40 - krát darovanie krvi a ženy za 30 
- krát, v našej obci sú tými najčastejšími 
- držiteľmi zlatých Jánskeho plakiet 
nasledovní: p. Pavol Vidovič č.d. 17, p. 
Katarína Marcinkechová č.d. 510, 
p. Dušan Molnár č.d. 10, p. Dušan 
Krolák č.d. 421, p. Ján Belička č.d. 454, 
p. Stanislav Klokner č.d. 521, 
p. Jozef Lehocký č.d. 563, p. Ján 
Maškovič č.d. 37, p. Kamil Šišák č.d. 
447.
Ako často  chodievate  darovať krv?
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HS: Chodíme trikrát do roka, vždy 
dáme ľuďom vedieť formou plagátov, 
vyhlasovaním v miestnom rozhlase. 
Najbližšie pôjdeme teraz v júli, občania 
sa to včas dozvedia. Verím, že sa 
nájdu aj noví darcovia z obce, preto 
všetkých, ktorí môžu, vyzývam k tomuto 
ušľachtilému činu. 
Aké podujatia okrem spoločných 
odberov krvi robíte pre svojich 
členov?
HS: Spravili  sme si minulý rok posedenie, 
zábavu pri guláši v prírode, radi by sme 
to zopakovali a urobili z toho tradíciu.
Kto sa môže stať členom  miestneho 
spolku SČK, resp. kto môže darovať 
krv?
HS: Darovať krv môže každý, kto dovŕšil 
18 rokov, neprekonal infekčnú chorobu 
a má chuť pomôcť. Kľudne môžu ľudia 
darovať krv aj vo vyššom veku, do 65 
rokov. Kto chce darovať krv nemusí 
byť členom miestneho spolku, stačí 

prísť a darovať krv. Po odbere je vždy 
pripravené občerstvenie a posedenie 
pri spoločnom obede.
Predpokladám, že aj vy sama ste 
darkyňou krvi, koľkokrát ste darovali 
túto vzácnu tekutinu?
HS: Áno, som držiteľkou Zlatej Jánskeho 
plakety, darovala som krv už 32 krát, 
robím tak pravidelne od roku 1984. 

Ďakujem za rozhovor a za ušľachtilú 
vec, ktorú robíte spoločne s ďalšími 
darcami krvi.
 rozprávala sa: Mgr. Z. Endelová

DAROVANÍM KRVI MÔŽETE 
POMÔCŤ ZACHRAŇOVAŤ ŽIVOTY 

KRV JE NENAHRADITEĽNÝ LIEK 
A DÁ SA ZÍSKAŤ LEN VĎAKA 

DOBROVOĽNÝM DARCOM

OZNAMY
P r i p r a v u j e m e  a  p o z ý v a m e  V á s

na Oslavy 585. výročia povýšenia Šintavy na slobodné kráľovské mestečko, 
ktoré sa uskutočnia 

dňa 31. 08.2008 v nedeľu o 15,00 h na námestí obce Šintava.
Oslavy budú spojené s kladením vencov pri príležitosti Výročia SNP a oslavou Dňa 
ústavy Slovenskej republiky.  O  kultúrny program a občerstvenie bude postarané. 

Všetkých srdečne pozývame!

U p o z o rňu j e m e  občanov, že do kontajnerov na sklo patria: čisté fľaše od 
alko- a nealko- nápojov, potravín, kozmetiky, sklenné črepy, poháre, farebné sklo, 
zelené sklo, tabuľové sklo bez drôtovej vložky. 
Do kontajnerov na sklo nepatrí: plexisklo, zrkadlá, keramika, porcelán, žiarivky, 
autosklá, TV obrazovky, sklo s kovovou výplňou.
Prosíme Vás o dôkladné triedenie odpadov, prispievate tým k ochrane životného 
prostredia a úspore druhotných surovín.

Dôrazne upozorňujeme, že do vriec na plasty sa dávajú plastové 
fľaše stlačené, vrecia musia byť uviazané !
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Pripravujeme vydanie špeciálneho čísla Šintavského spravodaja pri 
príležitosti 50. výročia založenia školy v obci. Ak máte záujem prispieť do 
tohto čísla svojimi spomienkami na školu, učiteľov, vyjadriť možno svoje 
poďakovanie, podeliť sa o veselú príhodu zo školských lavíc, môžete tak urobiť 
osobne na obecnom úrade, na t.č. 0317892370, alebo na mailovej adrese:

prispevky@sintava.sk. Vaše príspevky radi uverejníme! Uzávierka tohto čísla
  bude 3.11.2008 redakčná rada

V nedávnej minulosti bolo zvykom u občanov našej obce, že si udržiavali 
priestranstvá pred svojimi domami v čistote a poriadku. V ostatnom čase, možno 
v rámci politicko-demokratických zmien sme svedkami, že sa akosi zabúda 
na túto tradíciu, čo je na škodu veci. Veď darmo má niekto poriadok na dvore, 
v  záhrade resp. v byte, avšak prvý dojem je to najdôležitejšie čo si okoloidúci 
všimne. Preto by bolo vhodné, keby sme sa vrátili znova k tradíciám a každý by si 
v rámci svojich možností znova riešil i prostredie pred svojim domom tak, ako to 
robili naši rodičia resp. starí rodičia. 
 I napriek tomu, že na našu výzvu o najkrajšiu predzáhradku sa nikto 
neprihlásil, bola vytvorená komisia, ktorá prešla po obci, zmapovala skutkový 
stav a zistila všetky klady i nedostatky. Niektoré z nich budú prezentované i dňa 
31.08.2008, kedy budeme oslavovať 585. výročie povýšenia Šintavy na slobodné 
kráľovské mestečko.      starosta obce

Výzva
Vážení občania, milá mládež !

Každý z nás sa rád pokochá krásnou prírodou a peknými lesíkmi 
v našom okolí. Oku okrem sýtej zelene lahodí i pohľad na vtáctvo a poľovnú zver, 
ktorá je neodmysliteľnou súčasťou našej prírody a ktorej my poľovníci venujeme 
veľa starostlivosti v záujme zveľadovania stavu najmä srnčej zveri, bažantov 
a zajacov. Spoločne máme mať z toho radosť všetci.

Našu radosť však kalí skutočnosť, že do prírody prichádzajú aj ľudia 
s inými zámermi. Nie je to len mládež, ale i dospelí, ktorí nedovoleným spôsobom 
i v dobe ochrany zver chytajú alebo usmrcujú a ničia zariadenie. Sú to všetko 
ľudia, ktorí zasluhujú morálne odsúdenie ba i trestný postih, že sa dopúšťajú 
pytliactva, čo je dnes prísne trestné i trestom odňatia slobody až na dva roky. 

Preto Vás touto cestou vyzývame my poľovníci k ochrane prirody, 
zariadenia a zveri. Robíme tak z presvedčenia, že i Vám nie je táto vec ľahostajná 
a že s Vašou pomocou sa dokážeme postupne vysporiadať podľa zákona so 
všetkými, ktorí miesto ochrany ničia našu prírodu, zver a zariadenia. Urobte tak 
spolu s nami, aby to, čo v našej prírode je, bolo zachované nie len pre nás a naše 
deti, ale i pre tých čo prídu po nás. 

Ďakujeme Vám za pochopenie a aktívnu pomoc pri jej ochrane.
   Poľovnícke  združenie Dubník – Šintava, Ján Kolárik
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Pozývame Vás na
CVIČENIE KALANETIKY

cvičenie pre ženy každého veku
Cvičí sa od septebbra každý 
pondelok a štvrtok od 19,00 hod. 
vo Farskom centre v Šintave.
Prineste si zo sebou karimatku 
a poplatok  20 Sk.  
Účinky kalanetiky: Ide najmä 
o spevňovanie jednotlivých partií tela, 
ich tvarovanie, prípadné zoštíhlenie. 
Je však chybou očakávať, že 
z kalanetiky sa chudne. Možné to je, 
cvičenie je však prioritne zamerané 
na posilnenie tela. Taktiež zlepšuje 
rovnováhu tela a jeho ohybnosť. 
Pravidelným trénovaním tohto 
cvičenia určite na sebe spozorujete 
priaznivé účinky v podobe 
vytvarovanej postavy. Nielenže 
bude vaše telo zdravšie, pružnejšie 
a pevnejšie, aj vaša myseľ bude 
očistená od každodenných stresov 
a problémov.
Tešíme sa na vás!
  cvičiteľka: Marta

ŠPORT
Veslársky klub Šintava 

informuje
Pretekári nášho klubu sa v tejto sezóne 
postupne predstavili na veslárskych 
regatách dvakrát v Brne, Szegede - 
Maďarsko- na medzinárodnej regate, 
v Hodoníne, vo Velence - v Maďarsku 
na regate olympijských nádejí za účasti 
dorasteneckých reprezentačných 
výberov Maďarska, ČR, SR, Poľska, 
Rakúska a Chorvátska. Následne 
pokračovala regata Majstrovstvami 
maďarského vidieka s účasťou takmer 
650 pretekárov. Z týchto majstrovstiev 
si bronzovú medailu vybojovala Natália 
Kubátová na skife žiačok 13 - ročných 
a Marek Režnák striebornú medailu 
na skife juniorov ľahkých váh. Dobré 
výkony podávajú aj pretekári Tomáš 
Vedrődy, Martin Javor, Juraj Gajdošík 
získali po dve víťazstvá na osmách 
mužov i juniorov z regaty v Hodoníne.
Máme za sebou Majstrovstvá SR 
v Piešťanoch 28.6.2008, o výsledkoch 
sa dočítate na www.sintava.sk. V júli nás 
čakajú čiastočné prázdniny a v auguste 
opäť príprava na jesennú časť 
sezóny. Touto cestou pozývame Vás, 
nerozhodných prídte si v letných júlových 
dňoch zaveslovať na bezpečných 
veslárskych lodiach, v zdravom prostredí, 
vychutnať si tiché vody VÁHU. 
         Za VK Ing. M. Lipovský

Hovororá reč našej obce:
Ancúg – oblek
budelár – peňaženka
bukréta – kytica
cícerkom tícť – tiecť slabým prúdom
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Futbalový klub Šintava informuje
Majstrovstvá okresu Galanta vo futbale, súťažný ročník 2007/2008 sú už 
minulosťou. Futbalový klub Šintava si Vás dovoľuje po poslednom kole, informovať 
o dosiahnutých výsledkoch, v práve skončenom súťažnom ročníku. Futbalisti 
mužstva dospelých FK Šintava obsadili 2. miesto. Napriek tomu, cieľ ktorý bol 
stanovený, postup do 5 ligy „Juh“ sa nepodarilo dosiahnuť. Tento cieľ ostáva 
pred futbalistami mužstva dospelých a členov výboru FK Šintava ako výzva 
v nastávajúcom súťažnom ročníku 2008/2009, Majstrovstiev okresu Galanta vo 
futbale. Začiatok nového súťažného ročníka je naplánovaný na mesiac august 
2008. O aktuálnom dianí v FK Šintava budú fanúšikovia FK Šintava, obyvatelia obce 
Šintava ako aj široká športová verejnosť aj naďalej informovaní na www.sintava.sk 
ako aj prostredníctvom buletinov vydávaných pred každým majstrovským zápasom 
mužstva dospelých FK Šintava hranom na domácom ihrisku v Šintave. 
Dorastenci FK Šintava obsadili v Majstrovstvách okresu Galanta vo futbale, 
v súťažnom ročníku 2007/2008 19 miesto. Žiaci FK Šintava obsadiliv Majstrovstvách 
okresu Galanta vo futbale, v súťažnom ročníku 2007/2008 5. miesto.
Futbalisti FK Šintava v posledom kole Majstrovstiev okresu Galanta vo futbale, 
ročníka 2007/2008 nastúpili v nasledovnej zostave:
Pavol Dorušinec – Dušan Kapoš, Peter Sedlaček, Martin Paldan, Matúš Šulák, - Ivan 
Mosný, Jozef Javor, Milan Kubala, Matúš Fogel – Norber Adamča, Milan Šuhay

Príjemné prežitie letných mesiacov a dovoleniek Vám želá redakčná rada

Tabuľka po 30. kole:

1 Tomášikovo 30 26 3 1 148:28 81 (+36)  
2 Šintava 30 22 4 4 105:40 70 (+25)  
3 Vinohrady 30 19 1 10 75:47 58 (+13) Tabuľka strelcov FK Šintava:
4 Topoľnica 30 18 1 11 70:54 55 (+10)  N. Adamča 35 gólov
5 Veľká Mača 30 15 2 13 67:54 47 (+2)  J. Javor 29 gólov
6 Šoporňa 30 11 9 10 49:56 42 (-3)  M.Šuhay 17 gólov
7 Kráľov Brod 30 12 6 12 53:63 42 (-3)  M. Kubala 9 gólov
8 Jelka 30 10 9 11 43:55 39 (-6)  M. Turan 6 gólov
9 Matúškovo 30 10 7 13 63:63 37 (-8)  M. Králik 4 góly
10 Sereď„B“ 30 10 6 14 55:71 36 (-9)  M. Fógel 1 gól
11 Horné Saliby 30 10 5 15 54:74 35 (-10)  I. Fule 1 gól
12 Galanta“B“ Hody 30 9 10 11 55:48 34 (-8)  I . Mosný 1 gól 
13 Mostová 30 11 4 15 51:75 34 (-8)  vlastné  2 góly
14 Kajal 30 7 4 19 37:80 25 (-20)    
15 Dolné Saliby 29 6 4 20 30:81 22 (-23)    
16 Pusté Úľany 30 5 3 22 29:95 12 (-27) Spracoval: JUDr. J. Pavlovič


